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 Protokół Nr LIV/2014 
 

z uroczystej sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 12 sierpnia 2014 roku 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 13
05

, a zakończyły o godz. 14
25

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia LIV Sesji IV kadencji 

Rady Powiatu w Myśliborzu zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu.  

  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 18 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Na sesji nieobecni radni: J. Głuszko. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

przedstawił porządek LIV sesji Rady Powiatu: 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy 

jednostki organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego  i nadania statutu. 

3. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia Regionalnej Placówki 

Opiekuńczo – Terapeutycznej w Dębnie. 

4. Zamknięcie obrad.  

 

Następnie poinformował, że w dniu 12.08.br. Zarząd Powiatu będąc jednocześnie 

wnioskodawcą zwołania sesji zgłosił inicjatywę dokonania zmiany porządku obrad poprzez 

dodanie jako punkt 2 w porządku obrad: Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

przyznawania nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Myśliborski. 

Z informacji uzyskanych przed sesją wynika, że Zarząd Powiatu w dniu 12.08.2014r. podjął 

uchwałę o skierowaniu powyższej uchwały na dzisiejszą sesją Rady Powiatu. 

Poprosił Starostę Myśliborskiego o potwierdzenie tych informacji. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

potwierdził, że w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu odbył posiedzenie i postanowił 

zawnioskować o zmianę porządku obrad dzisiejszej sesji polegającą na wprowadzeniu 

przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zapytał, czy są pytania, bądź uwagi do porządku sesji? 

 

Innych uwag do porządku obrad nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie zmiany zgłoszonej przez 

Zarząd Powiatu. 
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    Za wprowadzeniem do porządku sesji punkt 2 w brzmieniu: Podjęcie uchwały  

w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania nauczycielom dodatków i innych składników 

wynagrodzenia w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Myśliborski 

głosowało 11 radnych, przeciw – 7 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.  

            

 W wyniku głosowania do porządku sesji został wprowadzony jako punkt  

2 przedmiotowy projekt uchwały. 

         
Kolejno Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad z wprowadzoną zmianą. 

 

Porządek obrad z wprowadzoną zmianą: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania nauczycielom 

dodatków i innych składników wynagrodzenia w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Myśliborski. 

3. Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany nazwy 

jednostki organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego  i nadania statutu. 

4. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia Regionalnej Placówki 

Opiekuńczo – Terapeutycznej w Dębnie. 

5. Zamknięcie obrad.  

 

 

Ad. 2 

Przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie ustalenia regulaminu przyznawania 

nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Myśliborski. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

Następnie otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zauważył, że projekt uchwały w przedmiotowej sprawie został dwukrotnie omówiony na 

posiedzeniach Komisji i raz na sesji Rady Powiatu. Przekazał, że od momentu ostatniej sesji 

nic się w nim nie zmieniło. Podpisane zostały protokoły uzgodnień/rozbieżności ze związkami 

zawodowymi. Podkreślił, ze projekt uchwały jest konsekwencją przyjętego uchwałą Rady 

Powiatu w Myśliborzu programu naprawczego. Sytuacja finansowa Powiatu jest trudna,  

a z posiadanych informacji wynika, że od 1 września Powiat Myśliborski otrzyma  

o ok. 1.000.000 zł mniej subwencji oświatowej.  Zauważył, że zwlekanie z podjęciem decyzji 

szkodzi całemu Powiatowi. Zaapelował, aby podjąć uchwałę w przedmiotowej sprawie. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że trudno zgodzić się z propozycją Zarządu w przedmiotowej sprawie. 

Przypomniała, że kilkakrotnie podejmowana była próba obniżenia wynagrodzenia Staroście, 

jednak bezskutecznie. Zauważyła, że z uwagi na fakt, iż subwencja na przyszły rok szkolny 

będzie niższa nie powinna być ponoszona odpowiedzialność zbiorowa. Dodała, że uczniowie  

z Dębna wybrali naukę w szkole w Kostrzynie n/Odrą, w Gorzowie, w Szczecinie. Zapytała, 

dlaczego menadżerowie szkół nie są pociągnięci do odpowiedzialności. Stwierdziła, że 

powodem takiej sytuacji jest złe zarządzanie Powiatem i złe zarządzanie szkołami. Środki 

finansowe przeznaczane na realizację inwestycji powinny być przeznaczone na oświatę. 

Zaapelowała, aby Rada Powiatu nie podjęła przedmiotowej uchwały. 
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Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

zauważył, ze wszystkie ważne decyzje podejmowane są na sesjach nadzwyczajnych bez 

większych analiz i dyskusji na Komisjach. Przypomniał, że swego czasu w ZS w Myśliborzu 

odbyło się spotkanie, podczas którego Członkowie Zarządu przekazali, że III kadencja,  

a konkretnie Wojtkiewicz zadłużył Powiat i trzeba szukać oszczędności, dlatego będą zmiany  

w oświacie. Zauważył, że z całej dyskusji, która się wówczas odbyła wynikało, że jeśli rodzice 

i nauczyciele nie zaakceptują zmian, to Zarząd i tak zrobi swoje. Efektem tego jest stały, 

systematyczny odpływ młodzieży z terenu Powiatu. Kolejno zapytał, dlaczego będzie np.  

o 10 oddziałów mniej? Stwierdził, że zmiana regulaminu wynagrodzenia dotknie przede 

wszystkim nauczycieli MOW Renice i Domu Wczasów Dziecięcych, natomiast pozostałych 

trochę mniej. Zapytał, jaka jest oferta dla młodzieży? Skoro demografia w kraju spada o ok. 

9%, a liczba oddziałów nie maleje, to wniosek jest taki, że za dużo jest w kwestii doboru kadry. 

Przekazał, że dochodzą do niego sygnały, że sztucznie ingeruje się w sprawach naboru. 

Efektem takich działań jest niższa zdawalność egzaminów maturalnych, a w konsekwencji brak 

chętnych do danych typów szkół. Zauważył, że Starosta i Wicestarosta dysponują 

opracowaniami i informacjami przygotowanymi przez PCOFA w Myśliborzu, jednak radni nie 

mają do nich dostępu. Ciągle mówi się, że brakuje pieniędzy, a wydaje się ok. 500.000 zł na 

MOS w Smolnicy, czy tyle samo na Placówkę w Dębnie, czy też na remont drogi w Karsku, to 

znaczy że tak faktycznie nie jest. Zaapelował do radnych, aby głosowali przeciw temu 

projektowi uchwały. Zapytał, dlaczego zmusza się Dyrektorów do zmiany arkuszy 

organizacyjnych? Jakie są alternatywne rozwiązania         

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przypomniał, że wniosek o zwołanie sesji zawierał dwa projekty uchwał: zmieniającą uchwałę 

w sprawie zmiany nazwy jednostki organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego  i nadania statutu 

oraz w sprawie utworzenia Regionalnej Placówki Opiekuńczo – Terapeutycznej w Dębnie. 

Zauważył, że radni od stycznia posiadają informację o sytuacji Powiatu i wiedzą o programie 

naprawczym, a dopiero na dzisiejszej sesji część z radnych ma chęć na ten temat rozmawiać. 

Zauważył, że projekt uchwały dotyczy ustalenia regulaminu przyznawania nauczycielom 

dodatków i innych składników wynagrodzenia w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Myśliborski, nie dotyczy on natomiast pensji zasadniczych. 

Przedmiotowy projekt uchwały dotyczy nauczycieli i wychowawców ze wszystkich szkół  

i placówek oświatowych Powiatu. Związki zawodowe 3 lipca br. podpisały protokół 

rozbieżności z negocjacji. Zauważył, że od kilku lat jest tak, że dzieci muszą brać korepetycje, 

aby zdać maturę. Dodał, że zdawalność matur w Powiecie jest bardzo niska, najlepszy wynik 

był w ZS w Myśliborzu, być może dlatego, że tam się wymaga od nauczycieli. 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak 

zauważył, że zgodnie z programem naprawczym zmiany w oświacie powinny zadziałać od 

maja 2014r. a projekt uchwały w przedmiotowej sprawie został skierowany dopiero na sesję 

dnia 18 czerwca br. Zawnioskował, aby przedłożyć radnym protokół rozbieżności i uzgodnień 

ze związkami zawodowymi.    

Odniósł się do zapisów w kwestii dodatku motywacyjnego. Zauważył, że dodatek 

motywacyjny wyraźnie rozdzielał Dyrektora i nauczyciela, a w obecnie proponuje się takie 

wysokości, że dodatek Dyrektora, który jest odpowiedzialny za całą organizację szkoły zrówna 

się z dodatkiem zwykłego nauczyciela.  

Zauważył, że rozdział IV, w którym mowa o dodatku funkcyjnym jest już nieaktualny, bo  

w której szkole jest 24 oddziałów. Dodał, że na ostatniej sesji w interpelacjach wnioskował  

o informację dotyczącą naboru do szkół i otrzymał odpowiedź, że proces jeszcze trwa i po jego 

zakończeniu informacja zostanie przekazana radnemu. Zauważył, że proces się już zakończył, 

dlatego powinien otrzymać odpowiedź.  

Stwierdził, że powinna odbyć się przynajmniej jedna sesja poświęcona debacie na temat 

oświaty. 
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Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

poinformował, że rozdział 3 projektu uchwały dotyczący dodatku motywacyjnego został 

uzgodniony przez Związki Zawodowe w osobach: Pan Janusz Kurnicki - Przewodniczący 

NSZZ „Solidarność” w Myśliborzu; Pan Jan Urbanowski - Prezes Oddziału ZNP  

w Myśliborzu; Pan Zbigniew Blezień - Przewodniczący NSZZ „Solidarność w Barlinku; Pani 

Irena Borysewicz - Prezes Oddziału ZNP w Dębnie; Pan Kazimierz Kulpa - Przedstawiciel 

WZZ „Solidarność - Oświata” w Barlinku. Ponadto uzgodniony został rozdział 4 dotyczący 

dodatku funkcyjnego. Strona samorządowa zaakceptowała propozycję Związków. Dodatek za 

wychowawstwo klasy został uzgodniony ze związkami na poziomie 140 zł, natomiast dodatek 

dla opiekuna stażu na poziomie 70 zł. Następnie przekazał radnemu kserokopię protokołu 

uzgodnień. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

odniósł się do sposobu opracowania programu naprawczego Powiatu Myśliborskiego.  

Stwierdził, że program naprawczy został przygotowany bez wiedzy radnych.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, ze radni zadawali pytania na sesji kiedy był uchwalany program naprawczy, dlatego 

nie można powiedzieć, że został on przygotowany bez wiedzy radnych. 

  

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

przekazał, że wielokrotnie dokumenty przekazywane są tuż przed sesją i radni nie mają 

możliwości się z nimi dokładnie zapoznać. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że za każdym razem przed zarządzeniem głosowania pyta radnych, czy jest potrzeba 

odczytania projektu uchwały w danej sprawie. Dodał, że na początku sesji poprosił Starostę, 

aby potwierdził, że przedłożony projekt uchwały w przedmiotowej sprawie jest taki sam, jak 

ten z poprzedniej sesji Rady. Stwierdził, że nie można mówić, że projekt uchwały jest nieznany 

radnym, skoro tak nie jest.  

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zauważył, że nie chodzi mu konkretnie o projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania, a ogólnie o sytuacje, które mają miejsce na sesjach.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

poprosił, aby radny mówił na temat projektu uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

przyznawania nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Myśliborski. 

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

zapytał, ile typów szkół w poszczególnych zespołach szkół z terenu Powiatu zostało 

uruchomionych i jakie są to szkoły? Następnie zapytał ile oddziałów zostało utworzonych  

w ZS w Smolnicy i co dalej będzie z tą jednostką?  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że w planie pracy Rady na 2014 rok zaplanowana jest sesja, na której omawiane 

będą sprawy dotyczące oświaty powiatowej. Odpowiedzi na pytania radnych  

w przedmiotowych sprawach będą udzielane na sesji, na której będzie omawiana sytuacja  

w oświacie.  

Następnie po raz kolejny poprosił radnego, aby mówił na temat projektu uchwały.  
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Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

stwierdził, że koalicja rządząca chce, aby radni głosowali za daną uchwałą, a w momencie 

kiedy zadawane są pytania nie chce, bądź nie jest gotowa udzielić na nie odpowiedzi.   

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zauważył, że gdyby radny na ostatniej sesji nie wyszedł z obrad i postawił wniosek o zmianę 

przyjętego porządku i uwzględnienie w kolejnej sesji punktu, który był zaplanowany  

w porządku sesji zwyczajnej na koniec sierpnia br. to pewnie otrzymałby odpowiedź w dniu 

dzisiejszym.    

 

Radny Powiatu – Tadeusz Maćkała 

przekazał, że część radnych opuściła ostatnie obrady ponieważ nie chciała, aby zapadła decyzja 

w sprawie obniżenia płac dla nauczycieli. Stwierdził, że skoro koalicja uchwaliła program 

naprawczy, to powinna mieć odwagę go realizować.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

zapytał, kiedy wpłynął do Przewodniczącego Rady wniosek o wprowadzenie projektu uchwały  

w przedmiotowej sprawie. Stwierdził, że projekt uchwały w tak ważnej sprawie powinien być 

wcześniej wprowadzony przez Zarząd. Na sesji powinni być obecni przedstawiciele związków 

zawodowych i nauczycieli. 

Zauważył, że nie obniża się wynagrodzenia zasadniczego, ale obniża się w sposób rażący 

dodatki dla nauczycieli. Ustawodawca wprowadził te dodatki w Karcie Nauczyciela, w której 

są również prawa i obowiązki nauczycieli.    

Zauważył, że zmiany odbywają się kosztem jednej placówki, w której są najtrudniejsze 

warunki pracy. Dodał, że jest bardzo niski nabór do szkół ponadgimnazjalnych. Dlatego organ 

prowadzący i dyrekcje szkół powinny pracować nad naborem przez cały rok. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

zwrócił uwagę, aby radny mówił na temat projektu uchwały.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

kontynuował: na początku roku mówiono, że utworzy się Bursę, ulepszy się dowozy do szkół, 

wprowadzi się dodatkowe linie komunikacyjne.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

po raz kolejny zwrócił uwagę, że radny powinien mówić na temat i zmierzać do konkluzji 

swojego wystąpienia.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik 

kontynuował: stwierdził, że są utrudnione dowozy do szkół w Myśliborzu, Dębnie, czy  

w Barlinku. Odniósł się do wyników zdawalności matur. Zauważył, że w poprzednim roku  

w ZS w Myśliborzu zdawalność była na poziomie 100%, a obecnie kształtuje się na poziomie 

76%.  Zauważył, ze problem korepetycji, o którym mówił Starosta dotyczy nie tylko Powiatu 

Myśliborskiego, ale innych powiatów, czy miast. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

odebrał głos radnemu Ferdynandowi Łukasikowi i ogłosił przerwę. 

 

 

godz. 14.05 - przerwa  

 

godz. 14.15 - wznowiono obrady 
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski 

odniósł się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. Przekazał, że w dniu 

12.08.br. Zarząd Powiatu będąc jednocześnie wnioskodawcą zwołania sesji zgłosił inicjatywę 

dokonania zmiany porządku obrad poprzez dodanie jako punkt 2 projektu uchwały  

w przedmiotowej sprawie. Przypomniał, że z informacji uzyskanych przed sesją wynika, że 

Zarząd Powiatu w dniu 12.08.2014r. podjął uchwałę o skierowaniu powyższej uchwały na 

dzisiejszą sesją Rady Powiatu, co zostało potwierdzone przez Starostę Myśliborskiego. 

Stwierdził, że do pozostałej części wypowiedzi radnego Łukasika nie będzie się odnosił. 

Zauważył, że Wiceprzewodniczący Rady Ferdynand Łukasik opuścił ostatnią sesję i nie 

uzgodnił tego z Przewodniczącym Rady.   

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

odniósł się do wypowiedzi Starosty Myśliborskiego w zakresie spotkania z rodzicami uczniów. 

Zauważył, że w spotkaniu uczestniczyło wiele osób i te osoby wiedzą, kto nie mówi prawdy. 

Stwierdził, że tam, gdzie ludzie mają kręgosłupy moralne i otaczają się mądrymi ludźmi - 

samorządy się rozwijają. Dlatego władze Powiatu powinny brać przykład z takich 

samorządów. Zaapelował do radnych, aby wcześniej złożyli swoje mandaty i przestali 

przychodzić na takie sesje, jakie się obecnie odbywają.   

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 9 radnych, przeciw –  

7 radnych, 2 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała Nr LIV/438/2014 z dnia 12 sierpnia 2014 roku w sprawie ustalenia regulaminu 

przyznawania nauczycielom dodatków i innych składników wynagrodzenia w szkołach  

i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Myśliborski została podjęta. 

(załącznik Nr 3 do protokołu) 

 

 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie zmiany 

nazwy jednostki organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego  i nadania statutu. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw –  

3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr LIV/439/2014 z dnia 12 sierpnia 2014 roku zmieniającej uchwałę w sprawie 

zmiany nazwy jednostki organizacyjnej Powiatu Myśliborskiego  i nadania statutu została 

podjęta. (załącznik Nr 4 do protokołu) 
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Ad. 4 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia Regionalnej 

Placówki Opiekuńczo – Terapeutycznej w Dębnie. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są pytania bądź uwagi do przedłożonego projektu uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 14 radnych, przeciw –  

3 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

 

Uchwała Nr LIV/440/2014 z dnia 12 sierpnia 2014 roku w sprawie utworzenia 

Regionalnej Placówki Opiekuńczo – Terapeutycznej w Dębnie została podjęta. (załącznik 

Nr 5 do protokołu) 

 

 

 

Ad. 5 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął LIV sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

Płyta DVD z nagraniem z LIV sesji Rady Powiatu w Myśliborzu z dnia 12.08.2014r. stanowi 

załącznik nr 6  do Protokołu.  

 

 

 

 
Protokołowała: 

Dagmara Gembiak 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

Cezary Krzyżanowski 
 


